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F o rs id e :
Med et viftende dan
nebrogsflag i hånden 
løb den sidste deltager 
på 88 hold de sidste 
meter til mål, da årets 
Danmark-Stafet den 
sidste weekend i august 
i Esbjerg blev til histo
rie.
Og ikke færre end 350 
løbere gennemførte di
stancen på seks kilome
ter.
I super-tjekkede mær
kevaresko oq udtrådte 
og skæve gardsanger- 
modeller blev der løbet i 
tider og i stilarter, som i 
høj grad beviste, at det 
var motionisternes og 
ikke atleternes dag.
Og sådan skal det være 
I Danmark-Stafetten er 
det motion og samvær, 
der tæller.

(Foto: Poul Anker)

Den er gal

Ved en foreningsundersøgelse lavet i forbindelse med arbejdet omkring 
breddeidrætsudvalgets betænkning fremgik det helt klart, at et a f de 
problemer, foreningerne følte som værende stærkt belastende, var den 
forøgede administration. Det samme redegøres der for i betænkningen, 
hvor men lægger op til kun at foretage en stikprøvekontrol hos forenin
gerne på deres indberetningsskemaer.
Derfor forekommer det paradoksalt, at skatteministeren kort tid efter 
udsender et cirkulre omkring foreningernes selvangivelsespligt. Under 
alle omstændigheder, hvad enten foreningerne afgiver en erklæring 
eller skal indsende selvangivelse, vil det medføre mere administration. 
Nu er det i skrivende stund ikke muligt at udtale sig om, hvem denne 
henvendelse skal rettes til, da der jo har været et valg den 8. september, 
men der skal ikke herske tvivl om, at vi i idrætsorganisationerne er 
meget spændte på hvilke ministre, vi skal samarbejde med, for i den 
kommende folketingssamling er der sager, der har vital betydning for 
idrættens videre udvikling.
Breddeidrætsbetænkningen, lottosagen og ovenstående. Det bliver et 
endog særdeles spændende og vigtigt år, vi kan se i møde, ja vi skal vel 
helt tilbage til 1948 til indførelsen a f tipning i Danmark for at finde en 
folketingssamling værende a f samme betydning for idrætten.

Svend Møller

En smuk buket 
af blade
Det var overvældende, da jeg som ny i redaktørembedet blev præsente
ret for den buket a f medlemsblade, som er en uvurdelig del a f Dansk 
Firmaidrætsforbunds mangfoldige aktiviteter.
Buketten a f medlemsblade er en kultur, som ikke har ladet sig kue og 
erstatte a f video, dias eller elektroniske lydaviser. Hvor er det befrien
de, at mennesker på skrift fortsat gør sig anstrengelser for at dele gode 
oplevelser med andre.
Men ubeskedent vil jeg tillade mig at kalde FIRMAIDRÆT for det 
fagreste blad i buketten. Som officielt medlemsblad for 182.119 aktive 
under Dansk Firmaidrætsforbund har det mange opgaver. Det skal 
være samlende, det skal orientere og informere, det skal skabe debat, 
men det har også en vigtig mission i at reportere, portrætere og genfor
tælle store og små oplevelser fra forbundets 6.141 klubber, fordelt i 70 
sammenslutninger i landets 14 kredse.
Det er mange opgaver, som een og samme person ikke kan magte, hvis 
resultatet skal være rimeligt. Og det skal det. Blandt andet derfor 
efterlyser FIRMA IDRÆT en kreds a f reportere, som vil være med til at 
give bladet indhold.
Og i lyset a f den entusiasme, jeg allerede har mødt blandt de mange, der 
tror på rigtigheden a f gennem arbejdspladsen og familien at stimulere 
interessen for idræt, motion og samvær, er jeg ikke i tvivl om, at 
kredsen a f medhjælpere også vil omfatte udøvere, redaktører a f klubb
lade og et stort antal frivillige ledere, som alene i kraft a f deres virke for 
og tro på firmaidrættens ide bærer kimen til en fortælle-værdig histo
rie. Og med streg under fortælle. For kniber det med pen og blæk, er 
telefonen en brugbar løsning.
Jeg glæder mig til samarbejdet.

Palle Dahl
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D F IF  f ly t t e r  til N y b o rg

Nyt forbundshus til 3,5 millioner 
kroner kan tages i brug om et år
G enera lsekre tæ r S v e n d  M ø lle r  og d e  a n sa tte  er 
s k u ffe d e  over  a t sk u llle  fo r la d e  Tåsinge.

Alt tyder på, at Dansk Fir
maidrætsforbund fra den 
1. september næste år får 
adresse i Nyborg.
Siden et formandsmøde i 
maj med 61 stemmer for 
og kun fem imod valgte 
Nyborg fremfor Tåsinge, 
har der hersket en livlig 
mødeaktivitet med kom
munale myndigheder.
Og resultatet er, at Nyborg 
kommune har stillet et 
areal på 2500 kvadratme
ter til rådighed for opfø
relsen af et nyt administra
tionshus.
Den 26. september holdes 
et ekstraordinært for
mandsmøde i Nyborg, og 
efter køreplanen skal for
bundets repræsentantskab 
til november tage endelig 
stilling til projektet.
Det er Arkitektgruppen 
Fyn, der skal projektere 
den nye forbundsbygning 
på omkring 530 kvadrat
meter i to plan. Pris: cirka 
3,5 mililioner kroner.

Nyborg ligger mere 
centralt
Det er et ønske om at få 
forbundskontoret placeret 
mere centralt, der førte til 
formandsmødets beslut
ning om at vælge Nyborg 
fremfor Tåsinge.
Set med trafikale øjne er 
Nyborg bedre placeret end 
Tåsinge, og med en fremti
dig Storebæltsbro bliver 
det endnu lettere at kom
me til og fra forbundskon
toret.
En anden afgørende ting 
for den fremtidige place
ring er, at Landsudvalget 
for skoleidræts nye center 
»Store Bælt« bliver for
bundets mærmeste nabo. 
Og på »Store Bælt« er der 
mulighed for indkvarte
ring.

Skarp
konkurrence
DFIF’s administration har 
siden 1972 haft til huse i

lejede lokaler i Tåsingehal- 
len, hvor forbundets ni an
satte medarbejderee i år 
administrerer for godt otte 
millioner kroner.
Men de ansatte har plads
nød. Derfor henvendt for
bundet sig i december i 
fjor til Svendborg kommu
ne for at høre, hvad kom
munen kunne gøre for at 
hjælpe.
Tre måneder senere svare
de Svendborg kommune, 
af forbundet på lejebasis 
kunne disponere over et 
areal på 8000 kvadratme
ter tæt op ad Tåsingehal- 
Ien.
Flytteplanerne blev præ
senteret på formandsmø
det, som sagde god for op
førelsen af et nyt forbund
shus - men i Nyborg.
Og selv om det har været 
vanskeligt at få Nyborg 
kommune til at spille ud 
med både pris og beliggen
hed, tilbød kommunen i 
slutningen af juli DFIF et 
areal på 2500 kvadratme
ter på omtrent samme 
økonomiske vilkår som 
dem, Svenborg kommune 
havde tilbudt.
Og med det nye tilbud var 
vejen fra Tåsinge til Ny
borg for alvor banet.

Jeg er skuffet 
men også loyal.
DFIF’S generalsekretær 
Svend Møller er tilfreds 
med forhandlingsresulta
tet.
- Men til gengæld vil jeg 
ikke lægge skjul på, at 
både jeg og størsteparten 
af de øvrige ansatte i for
bundet er skuffede over 
formandsmødets beslut
ning om at flytte admini
strationen til Nyborg, sige 
Svend Møller.

Svend Møller: -Sammen med 
de ansatte er jeg skuffet over 
at skulle flytte til Nyborg

- Det er under de interne 
forhandlinger blevet hæv
det, at en flytning til Ny
borg vil føre til en forøget 
trafik af ledere og med
lemmer på forbundets 
kontor. Men det er et 
postulat, som jeg ikke tror 
på. løvrigt tror jeg ikke, at 
forbundet opnår særlig 
meget ved at flytte til Ny
borg.
- Men når min skuffelse er 
fortalt, vil jeg tilføje, at 
jeg naturligvis er loyal 
overfor den beslutning, 
der er truffet.
- Men lad mig gentage min 
forundring over, at DFIF 
og forbundets ansatte efter 
15 år på Tåsinge ikke bare 
kan blive på stedet.
- Jeg erkender, det er et 
velfærds-problem, men 
størsteparten af forbun
dets ansatte skal dog til at 
kalkulere med den daglig 
transport på 70 kilometer 
til og fra arbejdet, siger 
Svend Møller.

Arkitektgruppen Fyn har udarbejdet de første skitser til et nyt 
forbundshus i Nyborg. Men inden det endelige projekt er 
vedtaget, kan meget være ændret.
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Danmark-Stafettens sidste runde i 
Esbjerg samlede 350 motionister
K o n ta k te n  til s k o le rn e s  id ræ ts læ rere  gav resu lta t: 72 elever p å  18 h o ld  løb m e d  p å  den  se k s  
k ilo m e te r  lange rute.

Af Jens Lykke, Esbjerg Firma Idræt

Søndag den 28. august 
1987 afviklede Esbjerg 
Motion og Esbjerg Firma 
Idræt for andet år i træk 
Danmark-Staffetten. Lø
bet der mere end noget an
det løb har et socialt sigte. 
Ærgerligt at Dansk Atle
tikforbund har trukket sig 
ud af samarbejdet, men 
det ændrer dog ikke noget 
for Esbjergs vedkommen
de, et godt fungerende 
samarbejde fortsætter. 
Som bekendt er Esbjerg 
bagefter i afviklingstids
punktet. Det hænger sam
men med bl.a. afviklingen 
af Danmarks tredie største 
løb »Vestkystløbet«, der 
afvikles i juni måned, hvor 
det var ønskeligt at alle 
Danmark-Stafetter afvik
les. I Esbjerg tager vi hen
syn til dette løb, ikke 
mindst fordi det er de to 
samme foreninger der står

bag, og det er de samme 
hjælpere der trækkes på. 
Tilbage til årets Dan- 
mark-Stafet. 88 hold hav
de tilmeldt sig, heraf 14 
skolehold, en samlet stig
ning på 18 hold i forhold 
til 1986, hvilket er en til
fredsstillende fremgang. 
For skoleholdenes ved
kommende havde Esbjerg 
flest tilmeldte, det skyldtes 
formodentlig den personli
ge kontakt til idrætslærer
ne.

Avis skiftede hænder
Lørdag den 22. august 
havde arrangørerne alt 
forberedt til morgendag
ens løb. Det 100 m2 store 
telt til salg af øl, vand, is 
og pølser var rejst og fyldt 
med borde og stole, løbe
banen på 6 km i den hyge- 
lige Vognsbølpark var 
kridtet op, flagstænger til

flagalleen var rejst, der var 
kun et håb om godt vejr 
tilbage.
Søndag morgen kl. 8.00 
var hovedarrangørerne på 
pladsen og takkede vejrgu
derne for et perfekt løbe- 
vejr, lunt ingen vind og 
overskyet.
Vores væske-sponsor, 
Faxe, var på pletten med 
en lastbil til speaker og tid
tagere. Løbebanen blev 
færdiggjort, Dannebrog 
blev hejst. Kl. 9.00 ankom 
de 25 hjælpere, der i for
vejen pr. brev var infor
meret om deres job, og sa
maritterne var klar til at 
yde førstehjælp.
Kl. 10.50 var alt klar. De 
sidste informationer blev 
givet, et skifte blev vist de 
første løbere og kl. 10.55 
nåede det sidste hold at til
melde sig. Kl. 10.57 starte
de løbet.

Byrådsmedlem Kurt Han
sen, ivrig motionsløber og 
deltager i årets løb sagde et 
par rosende ord om arran
gementet inden
nedtællingen.
Kl. 11.00 »Bang« løbet var 
igang. Dagens depeche, 
dagbladet Vestkysten, var 
gennem mange hænder 
den dag. Fars - mors - sø
sters - broders - skolelæ
rens - elevens - direktørens 
- arbejderen - politiets - 
byrådets - atletikmandens 
og motionistens, alle med 
samme mål at gennemføre 
Danmark-Stafetten 1987. 
Og den blev gennemført, 
alle 88 hold kom i mål, det 
vidner små dannebrogs
flag for, der af alle sidste 
løbere på holdene løb dem 
helskindet i mål. Løb slut 
kl. ca. 13.45.

Kvikke hjælpere
I Esbjerg er EDB endnu 
ikke kommet ind i Dan
mark-Stafetten og derfor 
er vi taknemmelige for 
nogle kvikke hjælpere der 
pr. hånd havde 
vinderholdene klar kl.
14.00. Løbets starter, Kurt 
Hansen, måtte på arbejde 
igen for på byens vegne at 
overrække byens ærespo- 
kal til de vindende hold, ni 
ialt. Derefter blev præmi
erne fra løbets sponsorer 
udtrukket blandt alle del
tagere.
Arrangørerne (EM) og 
(EFI) der var helt uden 
nerver før og under løbet 
grundet nogle gode hjæl
pere og sponsorer, kunne 
takke alle for et godt løb, 
samaritterne meldte nul 
skader, et perfekt løb var 
slut.
I Esbjerg er vi klar til Dan- 
marks-Stafetten 1988.

Danmark-Stafettens sidste afdeling i Esbjerg blev en succesrig affære med 350 deltagere på 
banen og mange tilskuere udenfor hegnet.
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DFIF-Centret i Oksbøl 
har det rimeligt godt
M en  m å le t er a t C en tre t s k a l  g ive  o v e rsk u d  og f å  d e t rig tig t g o d t, 
siger C en ter-udva lge ts  fo r m a n d , H e n n in g  N ie lsen , V iborg

Efter nogle magre under
skudsår og en prøvetid på 
et par år besluttede Dansk 
Firmaidrætsforbunds re
præsentantskab i novem
ber i fjor at beholde og 
videreføre DFIF-Centret i 
Oksbøl.
Og skal man tro tallene for 
årets første otte måneder, 
kommer 1987-facit til at 
ligne de tre foregående 
års: Balance før renter og 
afdrag. Og dermed er Cen
terudvalgets målsætning 
nået.
- Jeg vil karakterisere re
sultatet som rimeligt godt 
ud fra den betragtning, at 
vi opfylder målsætningen. 
Men naturligvis er det øns
keligt, om Centret fik det 
rigtig godt - altså at centret 
i Oksbøl gav et overskud, 
siger Center-udvalgets for
mand, Henning Nielsen, 
Viborg.
- Sammen med Centrets 
daglige leder, Birgit Bol
vig, arbejder udvalget til 
stadighed med initiativer 
for at nå op på så stor en 
belægningsgrad, som mu
lig. men det er vanskeligt, 
og især er maj og august 
nogle »tynde« måneder.
- Vi satser også meget på 
at skaffe faste aftaler, alt
så faste og tilfredse bruge
re af centrets facilliteter, 
som år efter år kommer 
igen. Og meget tyder på, 
at den indsats lykkes gan
ske godt, siger Henning 
Nielsen.

Omtætter for to millio
ner kroner om året
DFIF-centret omsætter for 
omkring to millioner kro
ner om året inclusive løn 
til centrets daglige leder og 
yderligere en halv snes fa
ste medarbejder på deltid. 
Og de tre sidste år har ind
tægts- og udgiftssiden ba
lanceret.

- Og efter de første otte 
måneder af 1987 er bille
det det samme. Netop nu 
er belægnings-procenten 
for årets sidste fire måne
der lidt i underkanten i 
forhold til i fjor. Men det 
minus kan vise sig at blive 
ændret, siger Birgit Bol
vig, der er DFIF-Centrets 
daglige leder.
- Men i denne branche kan 
der ikke gives nogen ga
ranti, fortsætter Birgit 
Bolvig. Brugen af et kur
sus-center kan svinge me
get fra år til år.
- Bortset fra en række fa
ste aftaler som vi forsøger 
at fastholde og udbygge, 
er forbundets tilbud til 
medlemmerne om at holde 
aktiv sommerferie den 
eneste sikre indtægtskilde. 
Men det aktiv er til gen
gæld også en succes, for 
også i år har henved 500 
medlemmer taget mod til- 
buddet. Og der er en be
lægning, vi ikke kan vente 
skal være meget større, si
ger Birgit Bolvig. 
Forbundets aktivitetsud
valg tilbyder formentlig til 
næste år endnu en aktiv 
ferieform, kano- og telttu
re i den svenske vildmark. 
Kan den ide få  en negativ 
indflydelse på aktiv som
merferie i Oksbøl.
- Nej, jeg kan ikke forestil
le mig, at de to tilbud hen
vender sig til den samme 
kategori medlemmer. 
Mange, rigtig mange fami
lier endda, har de seneste 
fire, fem, seks år holdt ak
tiv ferie i Oksbøl, og det 
tror jeg, de vil blive ved 
med. Ja, det føler jeg mig 
overbevist om, siger Birgit 
Bolvig.

Små hold kursister er 
en mangelvare
Birgit Bolvig mener, at 
DFIF-Centret udnyttes, 
som det kan forventes.

- Jeg tror ikke, at der er et 
eneste hotel i Danmark, 
som i tilstrækkelig grad 
udnyttes. Og iøvrigt kan 
en belægning på 100 pro
cent ikke opnås, siger Bir
git Bolvig.
- Men hvis jeg skulle pege 
på en ting, som kunne for
bedre regnestykket, skullle 
det være mindre kursus
hold med et behov for en 
halv snes værelser. De fle
ste af vore kursushold 
lægger kun beslag på om
kring en snes af vore ialt 
32 værelser. Og ved at få 
mindre kursushold kunne 
vi i perioden opnå fuld be
lægning, siger Birgit Bol
vig.

Birgit Bolvig, DFIF-Centrets 
daglige leder.

Vil flere interne DFIF-kur- 
ser være sagen?
- Naturligvis, men i samme 
forbindelse skal det under
streges, at jeg er tilfreds 
med det antal interne kur
ser, som holdes på centret. 
En bedre markedsføring 
måske?
- Jeg ved det ikke. I hvert
fald er enhver form for 
markedsføring ikke

mindst et spørgsmål om 
balance. For hvad nytter 
det at skaffe flere kursi
ster, hvis ikke der er plads 
til at kursisterne kan bo 
her.
Vil det sige, at du ikke 
markedsfører DFIF-Cen- 
tret?
- Ja. Jeg foretager ingen 
markedsføring. For det 
første har jeg ingen tid i 
overskud til den slags ar
bejde, og for det andet 
heller ikke megen forstand 
på den slags opgaver.
- Men i samme åndedrag 
skal det dog understreges, 
at centret annoncerer i 
fagblade, hvorimod vi er 
afskåret fra at annoncere i 
dagspressen. Men om et 
supplement kunne være en 
direkte, opsøgende kon
takt til for eksempel of
fentlige virksomheder og 
private firmaer, skal være 
usagt, siger Birgit Bolvig.

Underskud vendt til 
balance
Da du for fire år siden 
overtog den daglige ledelse 
af centret, kom du til en 
underskuds-forretning. Si
den er der bragt balance 
mellem indtægts- og ud
giftssiden.
- Det er rigtigt, men du får 
mig ikke til at sige, at det 
udelukkende er min fortje
neste. At det er gået, som 
det er gået, kan i høj grad 
have noget med tiden at 
gøre. Som jeg tidligere har 
sagt, kan der i denne bran
che ikke gives garantier. 
Det kan i et par år gå gan
ske godt, og ... ja, og så 
kan det pludselig vende og 
gå den modsatte vej. Men 
selv om intentionen er, at 
få centrets drift til at hvile 
i sig selv, skal ingen da 
være i tvivl om, at målet er 
at nå frem til et overskud. 
Siger Birgit Bolvig.
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En firma-idrætsleder 
skal kunne samarbejde
M e n  leder p le je  er lige så  v ig tig t, h v is  D a n sk  
F ir m a id ræ ts fo rb u n d  også i fr e m tid e n  sk a l have  
fr iv illig e  ledere.

Af Bent E. Sørensen, Århus Firma Sport

Bent Sørensen

Hvordan overlever firma
idrætten med frivillige og 
ulønnede ledere?
For den moderne idrætsle
der anno 1987, er samar
bejde og uddannelse en 
nødvendig hed. 
Udvalgsformændene i by
sammenslutningerne er de 
mest centrale personer i 
det daglige arbejde, og 
derfor skal de have de bed
ste mulige forhold at ar
bejde under.

Uddannelse
En af de vigtigste egenska
ber en idrætsleder i firma
idrætten kan have, er ev
nen til at samarbejde. De
sværre er den evne ikke al
tid til stede når nye ledere 
vælges eller indrulleres. 
Når jeg i første omgang 
nævner de nye ledere i 
denne sammenhæng, skal 
det ikke forståes sådan at 
kun de nye har behov for 
uddannelse. Der findes 
overalt i bysammenslut
ningerne landet over, gam
le ledere der mener at have 
monopol på al viden.

Hvilket de naturligvis ikke 
har. Ledere der i årevis har 
fungeret i sammenslutnin
gerne, og har haft travlt 
med det. Ofte har de gjort 
det vældig godt, men kan 
ikke fritages når vi taler 
om samarbejde og uddan
nelse-efteruddannelse.
For 10-20 år siden kunne 
en dygtig idrætsmand bli
ve valgt som leder, fordi 
han var dygtig til hans 
idræt. Det kan han også i 
dag fordi vi alle har behov 
for at have en person at se 
op til. EN DER BARE 
KAN DET GYLLE DER-. 
Fordi man er eller var en 
dygtig idrætsmand er det 
jo ikke hermed givet at 
man også er en god leder. I 
værste fald vælger men en 
enøjet egoistisk leder, der 
mangler evnen til at sam
arbejde.
DERFOR SKAL HAN- 
/HUN PÅ KURSUS.

Føler sig i klemme
Den vigtigste i vore sam
menslutninger i vor mo
derne tid, er udvalgsfor
mændene. De sidder ofte 
og føler sig klemte mel
lem, på den ene side 
ønskerne for deres fremti
dige virke, og hensynet til 
sammenslutningens øko
nomiske formåen.
Selv om man via sammen
slutning, kreds eller kom
mune få støtte til uddan
nelse, koster det altid den 
enkelte kursist penge af 
privatkassen. -Man vil jo 
gerne være loyal over for 
de mennesker der valgte 
en-. Man vil også være 
loyal over for sin familie.

Disse to ting er sjældent 
forenelige. En af grundene 
kunne være at kurser og 
seminarer, for en stor dels 
vedkommende er henlagt 
til weekends og mindre fe
rier. De tidspunkter hvor 
vi skulle tilgodese vor fa
milier. For de fleste er alle 
andre dage besat med ar
bejde og idrætslederger
ning. Jeg mener det er et 
utroligt vigtigt spørgsmål. 
Et stort problem for man
ge idrætslederes privatliv. 
Det overordnede system 
burde være, at uddannel- 
se/efteruddannelse af vore 
idrætsledere, i princippet 
bør ske i dagtimerne, og 
betales af sammenslutnin
gerne. Idrætslederen bør 
friholdes fra økonomiske 
tab, i form af tabt arbejds
fortjeneste, kursusgebyr 
og rejseudgifter, i forbin
delse med kursus og semi
narer. En refusionsord
ning med Amter og komu- 
ner kunne være løsningen 
på økonomisiden.

Samarbejde
Samarbejde er ikke kun 
noget der skal virke lokalt, 
imellem lederne, over for 
komuner, dommerklub
ben eller vore naboer. Det 
skal virke ud i landet. I 
Århus Firma Sport, har vi 
et omfattende samarbejde 
med sammenslutningerne i 
vor amtskreds. Det hand
ler ikke kun om idrætslige 
gøremål. Også omkring 
kurser og seminarer for
søger vi at samarbejde. 
Kurser og seminarer der er 
relavante for sammenslut
ningerne i Århus amts

kreds. Vi har da også den 
glæde, at andre uden for 
vor amtskreds har vist in
teresse for det vi gør.

Visionerne
Det vigtigste når man ar
bejder med spørgsmål, 
som dem vi beskæftiger os 
med, er at vi har visioner. 
I særlig grad er det vigtigt 
at en sammenslutningsbe- 
styrelse/forretningsudvalg 
har visioner. Det er så vig
tigt at hele firmaidrættens 
fremtid afhænger af, om 
man er visionær. Her må 
man være opmærksom på, 
at den bedste investering 
en sammenslutning kan 
gøre er, at indvestere i de 
mennesker, den viden og 
uddannelse som vore lede
re skal have.
Man kan sagtens, hvis 
man har penge, indveste- 
rer i matriel, fodboldba
ner, klubhuse og haller. 
Men investere man ikke 
før eller senest samtidig, i 
den uddannelse som id
rætslederne nødvendigvis 
bør have, for optimalt at 
bruge fasiliteterne til gavn 
for medlemsklubberne, er 
det hele ikke meget værd. 
der er stadigvæk sammen
slutninger der er tilbage
holdene over for sådanne 
invisteringer. Måske fordi 
man selv har forsømt at 
uddanne/efteruddanne sig. 
- Det går jo nok-.
På lang sigt er det uhørt 
vigtigt, at man i sammen
slutningerne gør sig klart, 
at man skal investere i LE
DERPLEJE, Hvis vi fort
sat skal kunne få frivillige 
ulønnede ledere.
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På kano- 
og telttur 

i den 
svenske 
vildmark

260 kilometer nord for 
Gøteborg i Sverige,i Riks- 
viken i Wärmland, støder 
et stort vildmarks-område 
op til den norske grænse. 
Midt i området findes en 
30 kvadratmeter stor sø, 
to kilometer bred og 15 ki
lometer lang og forbundet 
med et væld af elve og slu
ser.
- Det er et fantastisk natu
rområde, et eldorado for 
fugle, dyr og fisk, men 
også for mennesker, siger 
Kaj Larsen, der er for
mand for DFIF’s aktivitet
sudvalg.
Sammen med et nuværen
de og et tidligere medlem 
af udvalget har Kaj Larsen 
besøgt området. Ikke for 
at holde ferie, men for at 
finde på en ny aktiv ferie
ide. Og det lykkedes.
- Området er ganske enkelt 
ideelt for en firmaidræts- 
familieferie. Ideen er, at 
familierne selv sørger for 
transport til Wärmland, 
hvor de udstyres med en 
kano, et telt, flydeveste og 
et ønske om en god tur og 
en pragtfuld naturoplevel
se, siger Kaj Larsen.
Det nye ferietilbud skal 
godkendes på et repræsen
tantskabsmøde i novem
ber, og tændes det grønne 
lys, bliver kano- og telttu
rene allerede til næste år 
en realitet.
- Naturligvis håber vi at få 
godkendt endnu et aktivt 
ferietilbud, som henvender 
sig til næsten hele fami
lien. For i modsætning til

aktiv sommerferie på 
DFIF-centret i Oksbøl og 
aktiv sneferie i Norge, er 
vi nødt til at sætte en ned
re aldersgrænse på vild
marks-ferien i Sverige. Vi 
vil formentlig anbefale, at 
børn under den skoleplig
tige alder bliver hjemme, 
siger Kaj Larsen.

En ny struktur
Men DFIF’s aktivitetsud
valg har andre ideer. Un
der overskriften »Plan 
’90« har udvalget lanceret 
en ny struktur.
»Plan ’90« bygger på et 
antal ad-hoc-grupper for 
eksisterende og nye aktivi
teter, og skal blandt andet 
gøre det lettere at skaffe 
frivillige ledere.
Kaj Larsen:
- Det er vores erfaring, at 
det er vanskeligt at få fri
villige ledere til at træde 
ind i et udvalg, som be
skæftiger sig med mange 
aktiviteter. Og det er den 
situation, vi håber at kun
ne ændre med »Plan ’90«.
- Vi tror, at det i fremtiden 
bliver lettere at skaffe fri
villige ledere, som kun har 
med ’en bestemt opgave at 
gøre.

Kaj Larsen: -»Plan '90« er en 
rigtig og en god investering.

- I første omgang nedsæt
tes en række udvalg, som 
skal tage sig af de nuvæ
rende aktiviteter, Dan
marks- Stafetten og næste 
års Grand Prix-løb, Fir
maidrættens etapeløb, cy
kelkampagnen Tour de

Pedal, Familie Trim Top
pen og forbundets aktive 
ferie-tilbud, og fremover 
skal der endvidere nedsæt
tes en ad-hoc-gruppe for 
hver ny aktivitet.
Men koster flere udvalg 
ikke flere penge?
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vi ikke blot skal stille os 
tilfredse med de kampag
ner, som kører. Det må 
hele tiden være et mål, at 
få så mange som mulig til 
at deltage. Og i den for
bindelse tror jeg, at en ny 
og bedre vej vil være at 
starte nye kampagner for 
de kredse og sammenslut
ninger, som har lyst til at 
være med, i stedet for som 
nu, hvor vi starter et for

bunds-arrangement, hvor 
alle helst skal deltage, si
ger Kaj Larsen.

Motionsleder
uddannelse
Det er aktivitets-udvalget, 
som udpeger ad-hoc-grup- 
pernes medlemmer, der 
vælges for to år ad gan
gen. Og fra 1989 skal de

- Det er rigtigt, at den nye 
struktur koster lidt mere i 
administration. Men jeg 
føler mig overbevist om, 
at det både er en rigtig og 
en god investerig, siger 
Kaj Larsen.
Er det kun a f hensyn til 
rekrutteringen a f frivillige 
ledere, udvalget ønsker en 
ny struktur?
- Nej, men det er en vigtig 
del. Noget andet er, at vi 
med den nye struktur ger
ne vil kunne tilbyde nogle 
endnu bedre arrangemen
ter. For eksempel tror vi, 
at et særligt udvalg til 
næste år kan give Familie 
Trim Toppen et ekstra puf 
i den rigtigt retning.
Er det nødvendigt? .
- Det må jeg nok svare 
bekræftende på. Det har i 
år ikke mindsst knebet 
med tilmeldinger til Fami
lie Trim Toppen. Jeg ved 
ikke, hvor forklaringen 
skal søges, men måske var 
det en fejl at flytte arran
gementet fra ferie-centret i 
Oksbøl og til landsstæv
net. Men der er blandt an
det sådan et spørgsmål en 
særlig ad-hoc-gruppe har 
lettere ved at finde det rig
tige svar på fremfor et ak
tivitetsudvalg, som har 
mange andre opgaver at 
beskæftige sig med.
Er der andre arrangemen
ter, der trænger til et puf?
- Generelt vil jeg svare, at

Der er masser af idyl i den svenske vildmark

Så er det spisetid. /  den svenske vilmark er der masser af rastepladser.

enkelte grupper selv udar
bejde budgetter, som skal 
indarbejdes i aktivitets-ud
valgets samlede budget
forslag.
Og som et led i den nye 
»Plan ’90« skal der etable
res en motionsleder-ud
dannelse, som i særlig 
grad henvender sig til de 
nye gruppe-medlemmer. 
Kaj Larsen:
- Interesserede tilbydes en 
basis-uddannelse, men 
derefter er det ideen perio
disk at arrangere opføl- 
gende kurser, så deltager
ne hele tiden kan erhverve 
ny viden og ikke mindst ny 
inspiration.
Det er altså en fortrøst
ningsfuld formand for ak
tivitetsudvalget, som med 
den nye »Plan ’90« i hån
den kigger ind i fremti
den?
- Naturligvis, og sådan har 
det iøvrigt været i de ti år, 
jeg efter bedste evne har 
forsøgt at bestride for
mandsstolen. Kan du iøv
rigt forestille dig et mere 
spændende arbejdsområde 
end i et udvalg, hvor du 
hele tiden får lov til at ska
be nye ting?
Jeg kan ikke!
Siger Kaj Larsen.
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Holbæk fejrer 10 års jubilæum 
med 40 års aktivitet
Af konsulent Jørgen Rasmussen

Med mere end 40-års akti
vitet på bagen virker det 
helt forkert, at Holbæk 
Firma Sport »kun« kan 
fejre 10-års jubilæum 
mandag den 28. september 
1987. Men det er den offi
cielle kendsgerning.
Ved en gennemgang af di
verse papirer m.m., samt 
personlige kontakter, er 
det indtil videre lykkedes 
at føre Firmaklubbens 
Idrætsunion, Holbæk, 
som det hed tidligere, helt 
tilbage til den 28. august 
1944, hvor der blev spillet 
en fodboldkamp mellem 
Jernstøberiet og Papfa
brikken. Resultatet kender 
vi ikke, men dommer var 
Emil Alring. Han fik 5,50 
kr. for at dømme kampen. 
I 1946 var Holbæk sam
men med bl. a.: Århus, O- 
dense, Nyborg, Nykøbing 
F. og Slagelse medstifter 
af DFIF. Hvad der offi

cielt blev af Firmaklubber
nes Idrætsunion, Holbæk, 
frem til stiftelsen af Hol
bæk Firma Sport den 28. 
september 1977 vides på 
nuværende tidspunkt ikke. 
Vi ved dog så meget, at 
Holbæk Amts Venstreblad 
med sportjournalist Per 
Skov Jensen i spidsen kør
te den lokale fodboldtur
nering fra 1974 og frem til 
stiftelsen i 1977.
Igennem de første 10 offi
cielle år har man haft føl
gende aktiviteter på pro
grammet: fodbold, hånd
bold, badminton, billard 
og volleyball. I dag spilles 
kun fodbold og badmin
ton.
Sammenslutningen har i 
en 3-årig periode haft sto
re ledelsesmæssige proble
mer. De skulle nu være 
løst efter den ordinære ge
neralforsamling i oktober 
1986, hvor man fik valgt

en ny bestyrelse med Jens 
Pagaard som formand. 
Man kan så kun håbe, at 
det vil betyde et øget akti
vitetsniveau.
Sammenslutningen tæller i 
dag godt 1.000 aktivitets
medlemmer fordelt i mere 
end 50 klubber.
I forbindelse med jubilæet 
afholdes reseption på stif
telsesdagen mandag den 
28. september 1987 fra kl. 
15,30 - 19,30 på adressen 
Vandtårnsvej 4, Holbæk. 
Sammenslutningen er vært 
ved en bid brød og et krus 
øl. Alle er meget velkom
ne, understreger man fra 
sammenslutningens besty
relse.

Jens Pagaard - formand.

Fynsk idrætspris 
til den
brede indsats
Andelsbanken i tre 
sydfynske kommuner har 
stiftet en idrætspris, som 
har til formål udelukkende 
at støtte den brede idræt. 
Prisen, som er på 1000 
kroner og sportstøj for 
250 kroner, skal hver må
ned uddeles til en person, 
et hold eller en klub som 
har gjort sig bemærket 
uden at have mediernes 
bevågenhed.
- Og det er netop ideen 
med prisen, at give en eller 
flere et velfortjent skul
derklap for det store ar

bejde, der ydes - men som 
sjældent honoreres med 
andet end glæden ved at 
være med, siger admini
strationschef Poul Ebbe 
Hansen, Andelsbanken i 
Svendborg.
En repræsentant for An
delsbanken, en lokal blad
redaktør og en repræsen
tant for DDSG&I skal 
hver måned tage stilling til 
et forhåbentlig stort antal 
indkomne forslag, og i lø
bet af oktober uddeles pri
sen for første gang.

Kan du skrive
og fotografere, er FIRMAIDRÆT interesseret i at høre 
fra dig.
FIRMAIDRÆT søger et antal reportere fordelt over 
hele landet.
FIRMAIDRÆT honorerer dig efter indsats og betaler 
dine eventuelle omkostninger.
FIRMAIDRÆT hjælper dig naturligvis i gang med op
gaven, som er både sjov og spændende.
FIRMAIDRÆT har som mål at være med, hvor tingene 
sker - i alle DFIFs kredse.
Har du mod på og lyst til opgaven, så ring eller skriv til 
FIRMAIDRÆTs redaktør Palle Dahl. Adressen er:

DANSK FIRMAIDR/ETSFORBUND
Tåsingehallen 
5700 Svendborg 
tlf. 09 22 55 92

10



f )

D a n m a rk -S ta fe tte n :

Punktum, finale - og 
på gensyn til næste år
»B yernes m o tio n s lø b  « 
sa tte  p å n y  re k o rd  m e d  707 h o ld

Af Bent Vogn, aktivitetskonsulent

Esbjerg Firma Idræt og 
Esbjerg Motion satte i au
gust punktum for Dan- 
mark-Stafetten 1987 Et 
punktum der på mange 
måder var karakteristisk 
for de foregående 5 arran
gementer i Hillerød, Næst
ved, Svendborg, Viborg og 
Frederikshavn, der alle 
blev afviklet under motto
et motion og samvær i na

turskønne omgivelser. 
Danmark-Stafetten 1987 
kan traditionen tro fremvi
se en øget fremgang af 
motionsløbene, hvilket er 
det bedste bevis på, at der 
er behov for motionsløb, 
hvor familien eller kolleger 
på arbejdspladsen kan mo
tionere sammen. 707 hold 
- 2800 deltagere - gennem
førte dette års Danmark-

Stafet, og det er i forhold 
til 1986 en fremgang på 85 
hold.
Dansk Firmaidrætsfor
bund vil hermed gerne sige 
sponsorer, lokalarrangø
rer og deltagere tak for i år 
og på gensyn i 1988 Dan- 
mark-Staffet og Danmark- 
Stafettens Grand Prix 
Løb.

Tung, 
men gratis
Hvem vil have en kopi
maskine?
På forbundskontoret 
står en TOSHIBA kopi
maskine med magasin 
til både A4 og A3-for- 
mater.
Den vil vi gerne af 
med.
Maskinen kan/skal af
hentes på forbunds
kontoret på Tåsinge. 
Men tag en ekstra 
mand med. Herlighe
den vejer omkring 70 
kilo.
Henvendelse til 
Ulla Faistrup 
DFIF, tåsinge 
Tlf. 09 22 55 92

Et godt hjerte 
hjalp ikke 
Familie-trimmen
Årets Familie Trim Top i 
forbindelse med Lands
stævnest i Nyborg blev af
lyst.
- Desværre, men ikke ’en 
familie har meldt sig til 
motions-arrangementet, 
som udover at være et 
sjovt indslag også slulle 
kåre årets danske motions
familie, siger en skuffet 
aktivitets-konsulent, Bent 
Vogn.
- Vi har ellers gjort, hvad 
vi kunne. Annonceret og 
snakket - og altsammen ud 
fra et godt hjerte, som iøv- 
rigt er Familie Trim Top
pens bomærke. Men alle

, ' f e l

vore anstrengelser har alt
så ikke givet resultat.
- Men det er ikke ensbety
dende med, at arrange
mentet for tid og evighed 
er skrinlagt. Tværtimod, 
vil aktivitetsudvalget i 
næste måned finde ud af, 
hvad der kan gøres, for at 
få Familie trim Toppen 
helt i top, siger Bent Vogn.

Idrættens Forskningsråd
der har til formål at fremme og samordne forsk
ning af idrætslige spørgsmål af medicinsk, fysiolo
gisk, psykologisk, historisk og teknisk art, har mu
lighed for at yde økonomisk støtte til forskningsar
bejde af ovennænvte art.
Rådet foretager to årlige uddelinger og har til disse 
til rådighed i alt ca. 500.000,- kr.
Der gøres opmærksom på, at støtte ikke kan ydes 
til udarbejdelse af specialer eller uddannelsesmæs
sige formål i øvrigt.
Ansøgningsskema kan rekvireres på tlf. 
01 51 22 22, lokal 12, og indsendes til Idrættens 
Forskningsråd, c/o DDSG&I, Enlandsvej 270, 2770 
Kastrup, således at ansøgninger er rådet i hænde 
senest den 1. oktober 1987.

-frisk økonomi til dig...
Få styr på økonomien med en 
A-budget konto.
Vi styrer faste udgifter og giver 
en høj rente. 5%  af indestående over 
10.000 kr.
Budgetrådgivning og mulighed for 
udskrivning af budgetoversigt.

H a n d elsb a n k en
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KURSUSKALENDER
Oktober.
02 -04 Dart i Odense
Kurset henvender sig til de personer, som har interesse 
for dart, og som kunne tænke sig at vide mere om denne 
koncentrations-og præcisions sport, og som desuden 
kunne tænke sig at få kendskab til, hvordan en darttur- 
nering udfærdiges og ledes.
Pris: kr. 500,-
09 - 10 Keglekursus II i Middelfart
Kurset er et genopfriskningskursus, som henvender sig 
til de personer, der har været på keglekursus I. På kurset 
vil der foruden genopfriskningen blive undervist i fejlret
ning, undervisningsteknik, bedømmelsesskema, figur
spil, og der vil blive undervist i tilrettelægning af kegle
kursus på forskellige niveauer.
Pris: kr. 350,-
09-11 Badminton I i Middelfart
Kurset er første del af instruktøruddannelsen og der vil i 
teori og praktik blive undervist i spillets grundslag, tak
tik og spillerregler.
Pris: kr. 500,-
09 -11 Bordtennis III i Middelfart
Et afsluttende kursus hvor der er mulighed for en videre 
uddannnelse som hjælpeinstruktør på DFIFs kurser. 
Kurset genopfrisker emnerne fra kurserne I og II, og der 
undervises i fejlretning og undervisningsteknik, hvortil 
der anvendes medier. Desuden vil der blive undervist i 
tilrettelægning af en turnering.
Pris: kr. 500,-
16 - 18 Skydning III i Middelfart
På kurset, som er sidste trin på instruktøruddannelsen, 
undervises der teoretisk op praktisk med fejlretning og 
undervisningsteknik samt riffelskydning på 50 m. Des
uden genopfriskes emnerne fra kursus I og II.
Pris: kr. 500,-
16 - 18 Stævne og turneringstilrettelæggelse i Oksbøl
Kurset henvender sig især til sammenslutningernes/kred- 
senes idrætsudvalgsmedlemmer indenfor håndbold og 
fodbold. På kurset arbejdes der i teori og praktik med 
planlægning, afvikling og budget for forskellige former 
af stævner og turneringer indenfor fodbold og hånd
bold.
Pris. kr. 500,-
16 -18 Gymnastik i Odense
På kurset undervises der i emnerne: Motionsgymnastik, 
opvarmning. Hvordan sætter man musik til øvelser?, 
Afspænding, Forskellige former for styrketræning og 
anatomi. Der arbejdes individuelt såvel som i grupper, 
og der udleveres programmer og musikkassette, 
pris: kr. 500,-
30 okt. - 1. nov. Billard i Middelfart
Et kursus hvor der undervises i grundlæggende teori og 
praktik fra: At lære at holde på køen 
til: At udføre 100 points.
Der undervises individuelt og i grupper, og der forevises 
en billardvideo.
Pris: kr. 500,-
Husk tilmelding skal ske gennem kreds/sammenslutning 
til forbundskontoret.
Yderligere oplysning om kurserne kan fås ved henven
delse til kursuskonsulent. Jane Have Andersen på t/f. 
092255 92.

Instruktørtræf i 
Oksbøl
Kursusudvalget har den 
22. og 23. august afviklet 
Instruktørtræf i Oksbøl. 
Det var et givtigt og posi
tivt møde, hvor der deltog 
insturktører fra bordten- 
nes, skydning og stævne- 
og turneringstilrettelæg
gelse. På mødet orientere
de kursusudvalget om den 
nye instruktøruddannelse, 
og da instruktørerne i flere 
år havde efterlyst en sådan 
med så spændende under
visningsemner, kunne de 
kun hilse en sådan uddan
nelse velkommen.

Der blev desuden diskute
ret emner som, kursuseva
luering er den god nok, el
ler kan den gøres bedre? 
og kursuslederuddannelse. 
Desuden blev undervis
ningsmaterialerne gen
nemgået, og der kom ad
skillige forslag til nyt ma
teriale. Mødet sluttede af 
med erfaringsudveksling, 
og kursusudvalget fik nye 
ideer til, hvordan DFIFs 
kurser kan nå ud til langt 
flere personer end tilfæl
det er nu.

JHA

Nye kurser
I dette efterår har kursus
udvalget planlagt nye kur
ser, som ikke tidligere har 
været afviklet i DFIF, men 
efterspørgelsen efter disse 
nye kurser har efterhånden 
været så stor, og mange af 
idrætsgrenene er allerede i 
fuld sving ude i sammen
slutningerne hvoraf nogle 
endda har været det læn
ge, så kursusudvalget men
te, at det var på tide at få 
disse kurser igang.
De nye kurser er flg. Dart, 
Billard, Kegle II og gym
nastik. Og en nærmere be
skrivelse af disse kurser 
kan læses i kursuskalende
ren.

©  Dansk 
Firmaidrætsforbund

Ta'på et 
DFIF- 

kursus
Få en uddannelse som 

•idrætsinstruktør 
•idrætsleder

eller vælg at få dine tekniske færdig
heder up to date gennem et lokalt 

idrætskursus.
Henvend dig til firmaidrætten i din by 

og forhør om mulighederne.

Samvær - idræt - motion
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Der er behov 
for flere 
og nye kurser
Af kursuskonsulent Jane Have Andersen

I april blev der udsendt et Kursusbehovskema, og 
hensigten var at undersøge hvilke behov, ideer og 
ønsker kredse og sammenslutninger har til de kur
ser, som kursusudvalget planlægger fremover.
Nu forligger resultatet, og som det fremgår af 
skemaet, er der ønsker om, at kursusudvalget for
uden de traditionelle kurser også afvikler nye kur
ser, og disse ønsker har udvalget modtaget med så 
megen ivrighed, at der allerede til efteråret afvikles 
nye kurser i billard, dart, kegle II, fodbolddommer
og gymnastik.
Med hensyn til de resterende ønsker om nye kurser 
håber udvalget, også at kunne opfylde disse, så
snart der er skabt vished for, at det nødvendige
antal kursister, dvs min. 12, kan skaffes.

Kreds/
sammenslutning Kursusønsker
Frederiksborg amt Svømning, skydning, leder, 

stæv- og turn.
Nordjylland amt Blad/foto, stæv/turn., 

Grudnl. foren, arb., badmin-
ton

Køge Badminton
Roskilde Bridge
Kalundborg Badminton I
Korsør Bordtennis, skydning, blad, 

bestyrelsesarb., lederkursus, 
Stæv/tur.

Ringsted skydning, dart leder I,II og 
III

Faxe Badminton I, II
Middelfart Fodbolddommer, forenings 

leder
FKS, Odense Bowling, Skak, Dart
Haderslev Fodbolddommer, håndbold

dommer
Sønderborg Ingen
Åbenrå Ingen
Bramming Skyde I,II og III
Esbjerg Ingen
Vejle Ingen
Holstebro Grundl. foren, lederkursus
Skive Skydning, Stævne/turn., 

Leder I
Thisted Badminton, lederkursus
Brønderslev Ingen
Hirtshals Ingen
Hobro Ingen
Sæby Fodbold, badminton, billard
K.P.A. Leder I, II og III
D.J.I.F. DJIF seminar m/kursusakti- 

viteter vedr. lederudd.,kasse- 
rerudd., dirigent m.m.

Posten Ingen

D
For 

20 år 
siden

Evigtunge spørgsmål til 
debat på DFIFs landskur
sus på »Søhus« i 1967. 
Emanuel Rose var den
gang sekretariatschef i 
Dansk Idræts Forbund. 
»Mens vi har dem her« var 
kursets sidste punkt. 
»Dem« var forbundets 
forretningsudvalg, der 
sammen med Emanuel 
Rose udgjorde det panel, 
som spørgelystne kursister 
kunne stille spørgsmål til. 
Mange havde ting, som 
gerne skulle belyses nær
mere, bl.a. kom man ind 
på spørgsmålet om det be
timelige i at samle al dansk 
idræt under ét forbund. 
Her var såvel forbundets 
formand, H. Agerskov Pe
dersen, som Emanuel Rose 
enige med mange af 
kursisterne i, at man ikke 
skal samle dansk idræt, 
men bestræbe sig på at ar
bejde sammen. - Endvide
re måtte formanden besva
re en del spørgsmål, som 
var blevet stillet under 
gruppearbejdet, men som 
blev genfremsat her. Også 
et forslag om at anskaffe 
eget kursussted for DFIF 
blev gennemdrøftet med 
det resultat, at forslagsstil
leren måtte underrettes 
om, at det ikke på nuvæ
rende tidspunkt kunne 
lade sig gøre at anskaffe et 
sådant sted.

Da Ikast, Ringkøbing og 
Helsingør var blevet opta
get i DFIF bød redaktøren 
i FIRMAIDRÆT velkom
men i forbundet - og skrev 
videre:
På dette tidspunkt, hvor 
Folketinget ikke kunne an
erkende forbundets ønske 
om øgede midler, er det af

allerstørste betydning, at 
dansk firmaidræt står 
samlet om de kommende 
opgaver for at bevise, at 
den er en faktor i dansk 
idræt, man kommer til at 
regne med og derfor støtte 
på rimelig måde.

/ Ministeriernes Idrætsfo
renings medlemsblad 
KFIU skrev redaktøren 
under overskriften Sådan 
kan det også gøres - fø l
gende:
Forhåbentlig undgår vi 
den komiske situation, der 
indtraf for nogle år siden, 
hvor en klub nåede frem 
til finalen i sin række uden 
at spille - afbud fra mod
standerne - og hvor klub
ben så selv var ude af 
stand til at stille hold til 
finalen, men præmie gav 
det vist alligevel.
Firmaidrættens dag i Ran
ders blev et villykket stæv
ne
Ja, så er dette firmaidræt
tens store propaganda
stævne overstået, og selv 
om indtrykkene knapt har 
fæstet sig, når dette skri
ves, er det helt sikkert, at 
stævnet blev en succes, ak
kurat ligesom det har væ
ret i de to foregående år. 
Mere end 1000 firma
idrætsfolk var glade og til
fredse deltagere i Randers, 
hvor Randers firma Sport 
stod som værter ved ar
rangementet, som var helt 
i top.
Samtlige deltagere levede 
op til det motto, som fir
maidrætten efterhånden 
mere end nogen anden 
form for idræt står for, 
nemlig at det er vigtigere 
at være med end at sejre. 
Vel kunne man i kraftige 
vendinger diskutere årsa
gen til et nederlag, men 
efter et bad var gælden 
over bare at deltage atter 
den mest fremherskende. 
Det, vi ønsker med vore 
store sommerarrangemen
ter- at mødes i kammerat
lige dyster på idrætsbanen, 
at feste sammen, at have 
det hyggeligt og rart og til
lige at samle minder om 
vor idræt - har vi til fulde 
opnået ved dette års FIR
MAIDRÆTTENS DAG:
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17.000 færre 
medlemmer 
i DDGU
De Danske Gymnastik- og 
Ungdomsforeningers med
lemstal er siden i fjor fal
det med 17.000.
Det skriver Dansk Ung
dom Og Idræt på bag
grund af DDGU’s lokale 
indberetninger. Faldet er 
på 1,9 procent til 877.379 
medlemmer.
I Dansk Ungdom Og 
Idræt skriver Ole C. Ras
mussen, at der intet over
raskende er i medlems-fal
det, som i 80’erne har 
svinget op til et par pro
cent frem og tilbage.
Det er blandt kvinder og 
børn, medlems-faldet er 
størst. I forhold til i fjor 
må DDGU notere 5,2 pro
cent færre piger, 3 procent 
færre kvinder og 2,6 pro
cent færre drenge, mens 
der kun er blevet 0,3 pro
cent færre mænd.

Forkert grundlag
Idrættens Fællesråd me
ner, at de 300-400 millio
ner kroner der ifølge bred
deidrætsudvalgets be
tænkning er afsat til loka
letilskud og den såkaldte 
»25-års-regel«, er beregnet 
ud fra et forkert grundlag. 
Derfor har fællesrådet 
nedsat et udvalg, som skal 
kulegrave problemerne, og 
resultatet af undersøgelsen 
vil indgå i den udtalelse, 
som kulturminister H. C. 
Clausen har ønsket i for
bindelse med bredde
idrætsudvalgets betænk
ning.

Løb for livet
- løb for fred
Dansk Arbejder Idræts
forbund og organisationen 
Idræt for Fred inviterer 
søndag den 18. oktober på 
et freds-stafetløb i Køben
havns indre by.
I fjor deltog omkring 225 
løbere fordelt på cirka 70 
hold i den første udgave af 
»Løb for livet - løb for 
fred«.
- Og efter den succes har vi 
besluttet at gøre løbet til 
en fast årlig begivenhed, 
siger konsulent Palle 
Thomsen fra Dansk Ar
bejder Idrætsforbund. 
Idrættens bidrag til fred 
på jorden holdes i forbin
delse med FNs fredsuge. 
Udover stafet-løbet byder 
arrangementet på musik 
og andre kulturelle indslag 
på Rådhuspladsen i Kø
benhavn.
Alle, uden undtagelser, 
kan melde sig til det 3,6 
kilometer lange stafetløb, 
som har start og mål på 
Rådhuspladsen.

Sidste frist 
for tilskud
Ifølge DFIFs blå håndbog 
skal forbundets sammen
slutninger senest 1. okto
ber søge om tilskud til 
idrætsaktiviteter, med
lemsblade, opsøgende 
virksomhed og administra
tiv medhjælp.
Det skal understreges, at 
ansøgninger skal under
skrives af en sammenslut
nings formand, kasserer 
samt valgte revisorer.

Skriver historie
Den 15. september fyldte 
Idrætsklubben Ascan 
Scandia i Randers 40 år. 
Klubben blev i 1947 
grundlagt af en kreds af 
medarbejdere på vognfa
brikken Scandia. Klub
bens formål var og er at 
samle medarbejdere til 
idræt under kammeratlige 
former.
1 form af gamle protokol
ler og billedmateriale vil 
klubben forsøge at fortæl
le og vise udviklingen gen
nem 40 år.

100.000 legat
kroner
fra TEXACO
For tolvte år i træk har 
Texaco sat penge af til en 
række uddannelses-lega
ter.
I år er det samlede beløb 
på 100.000 kroner, som 
skal uddeles i portioner på 
fem, ti og 15.000 kroner. 
Legatet kan erhverves af 
personer i dansk idræt til 
videre-uddannelse inden 
for det specielle område, 
han eller hun virker med. 
Sidste frist for at søge le
gat-pengene er mandag 
den 5. oktober, og ansøg
ninger skal sendes til Le
gatkomiteen for Texaco 
A/S’s Uddannelseslegat. 
Adressen er Borgergade 
13, 1300 København K. 
Uddelingen af de mange 
legat-kroner sker i slutnin
gen af november i år.

Med pil og 
bøsse i Sorø
Firma Sporten i Sorø vil i 
den kommende vinter-sæ
son tage et par nye aktivi
teter på programmet. In
spireret af Firma Sporten i 
Korsør, Slagelse og 
Ringsted byder efteråret 
på dart, og i samarbejde 
med den lokale skyttefore
ning og Forsvarsbrodrene 
er der planer om også at 
tilbyde skydning.

Nordisk rekord
Var det ikke en nordisk re
kord, blev det til en rekord 
højt mod nord, da Frede
rikshavn Firma Klubber 
afviklede det 15. Kildeløb. 
438 motionister deltog i lø
bet. Den yngste deltager 
var med i en klapvogn, 
mens den ældste var 62 år.

»Slap a ’«
Familieweekend 

med pension
m

Nyd centrets mange aktivitetsmuligheder 
samt skønne omgivelser.

Rekvirer brochurer med priser og andre praktiske oplysninger.

DFIF-CENTRET Strandvejen, 6840 Oksbøl, tlf. (05) 27 13 11
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VILLY FRANDSEN, er 
efter eget udsagn, ud
nævnt til ny uhøjtidelig 
redaktør af Idrætsposten, 
der er officielt medlems
blad for Postens idræts- 
og fritidsforbund. Willly 
Frandsen afløser i redak
tørstolen Lillian Hansen, 
som ikke længere havde 
tid til arbejdet. 
Idrætsposten udkommer 
10 gange om året til fore
ningens godt 5000 med
lemmer.

BENT HANSEN, fod
bolddommer under Mid
delfart Firmasport, har 
netop taget hul på sin tre- 
ogtyyvende sæson som 
fløjtefører.
I et interview i Middelfart 
Firmasport medlemsblad 
siger Bent Hansen, at han 
aldrig i sine 23 år som fod
bolddommer har indberet
tet en spiller. Det gule og 
det røde kort bliver i lom
men, siger Bent Hansen, 
som hellere vil snakke en 
med evner til »at stavle 
sig« op til rette.

GUNNER CHRISTEN
SEN, Middelfart, har 
netop passeret 75 år. Gun
nar Christensen var for 
henved 20 år siden med
stifter af Middelfart Fir
masport. Og fødselaren er 
stadig aktiv som leder af 
gymnastik-afdelingen, 
hvor det kan knibe for del
tagerne at følge med i tem
poet. En af forklaringerne 
er, at Gunnar Christensen 
på trods af sin alder flere 
gange om ugen løber Kon
gebroskoven tynd. Og det 
uanset vejr og vind.

BENT VOGN, aktivitets
konsulent i DFIF med et 
midlertidigt bijob som gui
de i Wien, er sammen med 
473 aktive firmaidrætsfolk 
netop vendt hjem fra den 
6. Europa-Sportsfestival, 
som fandt sted i Østrig 
I festivalen deltog 4.157 
firmaidrætsfolk fra 14 
europæiske lande. Vest
tysklands hold med 1256 
deltagere var størst, deref
ter fulgte Norge med 866 
deltagere, mens DFIF med 
et hold på 473 deltagere 
kom ind på en fornem tre- 
dieplads.
Den mindste deputation 
kom fra Portugal, som 
sendte en enkelt observa
tør.
FIRMAIDRÆT bringer i 
næste nummer en fyldig 
reportage fra Europa- 
Sportsfestivalen i Wien.

Bent Vogn

DANFOSS FIRMA
SPORTS håndboldafde
ling har fejret 25. års jubi
læum. Da klubben i 1962 
blev stiftet var medlems
tallet 18. I dag er klubben 
med sine omkring 100 
medlemmer den største 
håndboldklub indenfor 
firmasportskredsen i Søn
derborg.

OLE OLESEN, formand 
for Firma Sport i Brøn
derslev, har modtaget hæ
der og en check på 5.000 
kroner. Ole Olesen er til
delt Sparekassernes
idrætslederpris, som hvert 
år uddeles af sparekasser

ne i Nordjyllands Amt. 
Ole Olesen har i sine første 
fem formandsår især mar
keret sig som en varm for
taler for et forbedret sam
arbejde mellem de forskel
lige idrætsforeninger.

ARNE V. JØRGENSEN, 
der er formand for DSBs 
idrætsklub, har modtaget 
Elros lederpokal. Det ske
te på Randers Firma 
Sports repræsentantskabs
møde.
Arne V. Jørgensen er 
tidligere næstformand i 
Randers Firma Sport, lig- 
gesom han har været med i 
ledelsen af Danske Jernba
ners Idræts- og Fritidsfor
bund.

SVEND MØLLER, 
generalsekretær i DFIF, er 
sammen med skattechef 
Preben Berthelsen og re
præsentanter fra DDSG&I 
og DDGU i færd med at 
udarbejde en pjece om den 
nye skattereform. Pjecen 
er en praktisk hjælp til id
rætsledere, som under en 
eller anden form modtager 
løn fra organisationerne.

Glas-porcelæn-keramik
m. forenings- ell. firmalogo. 
Velegnet som reklamegaver. 
Rekv. vort farvekatalog. 

[SlsfijN] Jørgensen Engros Vs 
Rem merhus • 6920 Videbæk 
Tlf. 0717 55 99- Priv. 0716 6314

ID  Dansk
Firmaidrætsforbund

LØB DIG GLAD!

Samvær-idræt - motion

HD Dansk
Firmaidrætsforbund
Tåsinge-Hallen,
5700 Svendborg.
Tlf. 09 22 55 92. 
Ekspedition:
Mandag-torsdag kl. 8-16. 
Fredag 8-15

Generalsekretær:
Svend Møller,
Cedervænget 14,
5700 Svendborg.
Tlf. 09 22 57 33.

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen, Heboltoft 12, 
6950 Ringkøbing.
Tlf. 07 32 14 58.

Næstformand:
Gunnar Petersen, 
Snedronningensvej 17, 
9230 Svenstrup J.
Tlf. 08 38 21 13.
Kristian Hansen,
Blåbærvej 2,
7200 Grinsted.
Tlf. 05 32 17 34.
Kurt Petersen,
Strandvejen 46,
4200 Slagelse.
Tlf. 03 52 75 35.
Jørn Godt,
Schultzvej 5,
6091 Bjert.
Tlf. 05 57 23 22.

DFIF’s konsulenter:
Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt
Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland
Jan G. Andersen,
Vibevej 9 
9500 Hobro 
Tlf. 08 51 01 01

Foreningskonsulent 
Sydjylland og Fyn
Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48,
6200 Åbenrå 
Tlf. 04 62 72 86

Kursuskonsulent
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8,
5800 Nyborg 
Telf. 09 31 72 53

Aktivitetskonsulent
Bent Vogn 
Nyborgvej 279 
5700 Svendborg 
Tlf. 09 21 04 16

DFIF CENTRET
Strandvejen 25 
6840 Oksbøl 
Tlf. 05 27 13 11
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Abonnement og adresseændringer 
sker ved henvendelse til:
DFIF, Tåsinge-hallen, 5700 Svendborg. 
Tlf. 09 22 55 92.

D
Lokal
redaktøren

Fy, føj, da!
De skulle skamme sig der
oppe i Ålborg.
Det mener Jens K. Thuge- 
sen, der er redaktør a f 
DDGUs officielle organ 
»Ungdom og idræt.
På lederplads skriver Jens 
K. Thygesen blandt andet: 
Så skete det - det kritikere 
af Team Danmarks betyd
ning for det lokale, brede 
forenigsliv allermest fryg
tede og allerkraftigst adva
rede imod, da eliteidræts
loven blev vedtaget i den 
form, den fik.
Det første »offer« for pla
ceringen af eliteidrætsin
stitutionens centerplaner 
er fundet. Den lille volley- 
ballklub, VK 74 i Ålborg, 
med 134 medlemmer har 
måttet »lade livet« for gi
ganternes indtog i Lim
fjordsbyens idrætsliv.
Med en pennestrøg har Ål
borg Kommunes fritids
forvaltning fjernet fore
ningens 13 træningstimer i 
den nye stadionhal i Ål
borg for at give plads til et 
hovedcenter.
Sådan!
Væk med kommunens 
egne børn, unge og voks
ne. Velkommen til elite- 
badmintonspillere fra hele 
det nordjyske område.
Var det det, lovgiverne

havde tænkt sig med elite
idrætsloven?
Ålborg Kommunes moti
ver for dette overgreb mod 
en større gruppe af byens 
egne borgere er velkendt. 
Det giver prestige udadtil i 
langt højere grad at have 
et halvt hundrede elitebad- 
mintonspillere gående 
fremfor 134 idrætsligt 
ukendte volleyballspillere, 
som endog er så formaste
lige ikke at satse voldsomt 
meget på at nå »dansktop
pen« indenfor deres id
rætsgren.
Fy, føj, da!

Ny arbejdsgang 
i århus
På lederplads skriver
Svend Larsen i Århus Fir
ma Sports medlemsblad, 
at en ny arbejdsgang i or
ganisationen er nødven
dig. Svend Larsen, der er 
formand for Å.F.S. skri
ver blandt andet:
Århus Firma Sport vil æn
dre på arbejdsgangen.
Grunden er den, at der i 
fremtiden vil komme flere 
opgaver der skal løses, og 
derfor har vi vedtaget at 
nedsætte specielle arbejds
udvalg til at tage sig af 
kommende opgaver. Det 
første udvalg er nedsat, 
der skal arbejde med det vi 
kalder - Projekt Århus 
Sport -, som omhandler 
udvidelse af anlæget på 
Åhavevej. Udvalget er 
gået igang med arbejdet og 
det tegner godt. Vi er klar 
over at denne arbejdsform 
er vejen fremover. Vi agter 
under dette udvalg, at op
rette underudvalg for øko
nomi og for PR, og senere 
et egentlig byggeudvalg. Vi 
i FU er klar over, at vi 
fremover skal markerer os

meget mere, hvis vi vil 
have vore ønsker igennem 
forskellige indstanser, og 
vore ønsker er mange. 
Først og fremmest og bed
re baner på anlæget, Der
næst et nyt klubhus, hvor 
der med tiden kan bygges 
en hal på.
Århus firma Sport, har i 
1989 indbudt DFIF til at 
holde landsstævner her i 
henholdsvis badminton 
(vinter) og fodbold og 
håndbold (sommer). Der 
ud over skal vi afholde 
Grand Prix for motionslø
bere m.m.
Får vi disse arrangemen
ter, skal vi også til at løse 
disse opgaver og have ned
sat udvalg.

Sportens venner 
i Århus
Under overskriften Spor
tens venner skriver FOD- 
Posten, der er medlems
blad for Postens March
forening i Århus, at dyr til 
glæde for sporten i Århus 
er stiftet en ny sammen
slutning a f ti store virk
somheder i byen. FOD- 
Posten skriver blandt an
det:
Virksomhederne vil føre 
en fælles annoncering i di
verse klubblade og kobler 
samtidig det krav på, at 
foreningerne har virksom
hedernes »fælleslogo« op
hængt i klubhuset i plakat
form.
Udover fællesannoncen vil 
firmaerne samarbejde om 
det, der var det egentlige 
udgangspunkt for samar
bejdet - at ved fællesskab 
at kunne deltage i nogle 
arrangementer, som fir
maerne tidligere har sagt 
nej tak til, fordi omkost
ningerne var for store i 
forhold til de enkelte virk

somheders samlede rekla
mebudget.
Eller sagt på en anden 
måde: I stedet for at bruge 
en masse penge på et ar
rangement, kan man nu 
for de samme reklamekro
ner deltage i 10.
Fra firmaerne er det ikke 
et spørgsmål om at spare - 
men at få mere ud af de 
samme reklamepenge. 
Samtidig betyder samar
bejdet selvfølgelig også, at 
» Sportens Venner« vil ud
bygge samarbejdet med 
sporten i Århus.
F.eks. har man som det 
første sponsoreret en bold
kanon i Århus, således at 
der pr. 1. marts 1987 er 
etableret en målmandssko
le i Brabrand. 
Målmandsskolen var nok 
aldrig blevet til noget, hvis 
ikke »Sportens Venner« 
var blevet etableret. Bl.a. 
af den grund, at skolen er 
ganske uinteresseret for en 
enkelt sponsor, idet om
kostningerne er for høje i 
forhold til reklameværdi
en.

-FO R  DU TIPPER VEL


